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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 28 januari 

2016. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 17 december 2015 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 17 december 2015, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 17 december 2015 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 17 december 2015, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 7 januari 2016 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 7 januari 2016, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

 

Delegationsbeslut till och med den 30 december 2015 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Utvärdering gymnasieregionen 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens utvärdering 

om gemensam gymnasieregion. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens utvärdering 

om gemensam gymnasieregion till kommunstyrelsen. 

3. Att därutöver tillägga: 

Större utbildningspolitiska reformer bör kontinuerligt följas upp 

och utvärderas. Majoriteten uppdrog därför i Stockholms stads 

budget för 2015 till utbildningsnämnden att analysera den 

gemensamma gymnasieregionens påverkan på Stockholms 

elever och gymnasieskolor.  

 

Rapporten visar att gymnasieregionen har en rad effekter för 

elever som bor i Stockholm och för Stockholm som huvudman. 

Eleverna påverkas bland annat genom att deras tillgång till 

stadens kommunala gymnasieskolor begränsas. Särskilt gäller 

detta elever med ett meritvärde mellan 200 och 310. Samtidigt 

innebär gymnasieregionen att Stockholms elever har ökad 

tillgång till kommunala gymnasieskolor i andra kommuner och 

att konkurrensen minskar på vissa fristående gymnasieskolor, då 

elever från andra kommuner söker sig till Stockholms 

kommunala gymnasieskolor istället för till dessa fristående 

aktörer. För staden innebär samverkan inom gymnasieregionen 

bland annat att behovet av utbildningsplatser ökar. Detta sker 

samtidigt som Stockholm växer vilket leder till än större 

lokalkostnader för staden.  

 

Majoriteten ser ett behov av att fortsätta följa 

gymnasieregionens utveckling för att säkerställa att fler av 

Stockholms elever ska komma in på sitt förstahandsval 

samtidigt som samverkan inom regionen utvecklas. Stockholm 

ska satsa offensivt på att bygga ut den kommunala 

gymnasiekapaciteten utifrån en samlad lågsiktig strategi så att 

fler av Stockholms elever får tillgång till en utbildning som de 

ser som attraktiv. I framtiden krävs en ökad grad av aktiv och 

samordnad utbudsplanering samt finansieringslösningar som gör 

att Stockholm inte tar på sig kostnader som andra kommuner 

ska bära själva. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 december 2015, dnr 3.4.2-10587/2015. 

 

I Stockholms stads budget för 2015 fick utbildningsnämnden 

uppdrag att utvärdera den gemensamma gymnasieregionen med 

hänsyn till faktorerna utbudsplanering, hur prislistan fungerar, 
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framtida behov av gymnasieplatser samt kostnader för lokaler 

och tomma platser. 

 

Förvaltningen överlämnar en utvärderingsrapport där 

slutsatserna dras utifrån följande perspektiv som i sin tur utgår 

från ovanstående uppdragsbeskrivning: 

- Elevernas valfrihet 

- Stockholm som huvudman (skolägare) 

- Stockholm som hemkommun med ansvar för elever 

folkbokförda i Stockholm 

- Skolsegregation 

- Utbudsplanering i ett regionalt samhällsperspektiv 

 

Även om bedömningen är svår och osäker så är det en slutsats 

att förändringar i samverkansavtalet skulle få begränsade 

effekter på de flesta elevers reella valfrihet och på 

skolsegregationen. De elever som skulle få en i huvudsak 

förbättrad reell valfrihet är stockholmare med relativt höga 

meritvärden (ca 250 – 310) som skulle få större möjlighet att 

antas på de populäraste Stockholmsskolorna. De skulle dock få 

en mindre reell valfrihet till de populäraste fristående skolorna. 

Även Stockholmselever med lite lägre meritvärden (ca 200 – 

250) skulle få ökad reell valfrihet i förhållande till kommunala 

skolor i Stockholm. De som skulle få en minskad reell valfrihet 

är elever från andra kommuner med höga meritvärden och 

stockholmare som i första hand vill gå i andra kommuners 

skolor. Det är också troligt att elever som vill gå i populära 

fristående skolor får en minskad reell valfrihet, eftersom en 

effekt av begränsning i samverkansavtalet mycket väl kan bli 

högre antagningspoäng på dessa. 

 

Denna utredning visar att valfriheten i sin nuvarande mycket 

långtgående utsträckning uppfattas som självklar av eleverna. 

Om inskränkningar görs i valfriheten kommer de troligen att 

uppfattas som kontroversiella av eleverna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av gymnasieavdelningen i samråd med 

avdelningen för utveckling och samordning och avdelningen för 

ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens utvärdering 

om gemensam gymnasieregion. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens utvärdering 

om gemensam gymnasieregion till kommunstyrelsen. 
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Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamoten Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP) och tjänstgörande ersättaren Freddy Grip (V) 

framlade ett eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma 

yrkandet från (S), (MP) och (V). 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm (L) reserverade sig 

mot nämndens beslut till förmån för förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Med de uttalanden som gjorts kring föreliggande rapport förstår 

vi att den rödgrönrosa majoriteten inte utesluter att försämra för 

elever från andra kommuner att börja på vissa gymnasieprogram 

i Stockholm, eller för stockholmselever att söka till 

gymnasieskolor i länet. Den valfrihet som de flesta 

gymnasieelever uppskattar är därmed hotad. 

 

Gymnasieregionen innebär att kommunerna i 

samverkansområdet tillsammans möjliggör för de elever som 

ska börja på gymnasiet att ansöka fritt över hela regionen. Om 

det är någon slutsats man kan dra av utredningen så är det att 

valfriheten i allt väsentligt varit gynnsam samt att den är och har 

varit mycket uppskattad bland eleverna i såväl staden som i hela 

länet. Intervjuad i Dagens Nyheter om denna fråga svarar en 

elev som bor i Nacka kommun, men som går på en skola i 

Stockholms stad, att ”det här var verkligen min chans”.  

 

Valfriheten har öppnat dörrar att kunna förverkliga sina 

drömmar oberoende av bostadsort. Den här friheten är 

uppskattad av eleverna. Den bidrar också till att den som 

anstränger sig också får lön för mödan och kan påverka var man 

får gå. 

 

Att försämra valfriheten är inte rätt väg att gå. 

Utbildningsnämnden måste istället fokusera på de utmaningar 

som gymnasieskolan står inför och där behovet av 

skolutbyggnad är centralt. Istället för att ta bort efterfrågan 

måste Stockholm nu bygga ut gymnasieskolan. Tyvärr har 

Socialdemokraterna sänkt ambitionerna i skolbyggandet jämfört 
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med Alliansens planeringsbana i budget 2014. Det är mycket 

oroande.  

 

Likaledes måste arbetet inriktas på att finna lösningar för hur 

utbudet av utbildningar med lägre söktryck, men där behovet 

från arbetsmarknaden är mycket stort, kan samordnas och 

värnas över samverkansområdet för att behålla sin attraktivitet 

och kunna utöka den. 

 

Gymnasieregionen är ett exempel på att det genom samarbete 

går att öka friheten för människor oberoende av var man bor. 

Det ska vi värna och utveckla snarare än att ta ett kliv tillbaka. 

Vi vill redan nu göra det klart att vi inte kommer acceptera 

några förslag som innebär att elevernas valfrihet kringskärs. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) instämde i 

reservationen från Moderaterna och Liberalerna. Därutöver 

hänvisade John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) till det 

särskilda uttalande gemensamt från Moderaterna och 

Liberalerna. 
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§ 8   

Ändringar i delegationsordningen för utbildningsnämnden 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

15 december 2015, dnr 1.3.2-10749/2015. 

 

I delegationsordningen föreslås förändringar, bland annat med 

anledning av att en avdelning för förskola inrättas från och med 

den 1 januari 2016.  

 

Kommentaren till punkt 413 i delegationsordningen 

kompletteras med att beslut om att anordna särskild 

undervisning, som fattas på nämndens vägnar, ska anmälas.  

 

Ett förtydligande införs som innebär att det är chefen för 

ekonomienheten vid central förvaltning som är avsedd delegat 

vid ett antal ekonomiärenden. 

 

Punkt 1114 i delegationsordningen har gällt försöksverksamhet 

med central avgiftshantering av fritidshemsavgifter. 

Försöksverksamheten har övergått i reguljär drift och punkten 

kan samordnas med 1113.  

 

Tillämpningsanvisningarna till stadens regler för ekonomisk 

förvaltning har ändrats vad gäller lokalfrågor. Detta föranleder 

ändring av kommentaren till punkt 1185 i utbildningsnämndens 

delegationsordning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med grundskoleavdelningen samt avdelningen för 

utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Paviljongetablering med anledning av prognos för 

asylsökande 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att beställa 

inplaceringsstudie och offert för uppställning av paviljonger 

i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden godkänner att kommande 

genomförandebeslut delas upp per skola. 

3. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott att utbildningsnämnden ges rätt att besluta 

om paviljongetableringar med anledning av prognos för 

asylsökande upp till ett hyreshöjande belopp om totalt 80,7 

mnkr.  

4. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

fatta genomförandebeslut om paviljongetableringar med 

anledning av prognos för asylsökande upp till ett 

hyreshöjande belopp om totalt 80,7 mnkr. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 december 2015, dnr 2.6.3-10927/2015. 

 

Antalet asylsökande och ensamkommande flyktingbarn har 

under 2015 ökat kraftigt i Stockholm och ett stort antal av dessa 

är i grundskole- och gymnasieålder. Staden har genom Sweco 

(tidigare USK) tagit fram en framskrivning över det antal som 

väntas bli inskrivna i Stockholms stad. Sweco:s framskrivning 

är baserade på Migrationsverkets tre scenarier. 

Utbildningsförvaltningen har analyserat prognosen tillsammans 

med faktiskt antal elever 15 september år 2015 och ordinarie 

elevantalsprognoser för grund- och gymnasieskola. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. Samverkan skedde i förvaltningsgruppen 

den 7 januari 2016. Huvudskyddsombud kommer att kallas inför 

respektive genomförandebeslut. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att beställa 

inplaceringsstudie och offert för uppställning av paviljonger 

i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 
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2. Utbildningsnämnden godkänner att kommande 

genomförandebeslut delas upp per skola. 

3. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott att utbildningsnämnden ges rätt att besluta 

om paviljongetableringar med anledning av prognos för 

asylsökande upp till ett hyreshöjande belopp om totalt 80,7 

mnkr.  

4. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

fatta genomförandebeslut om paviljongetableringar med 

anledning av prognos för asylsökande upp till ett 

hyreshöjande belopp om totalt 80,7 mnkr. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis godkänna förvaltningens förslag. 

att  avvisa förslaget i den del som berör utbyggnad av 

Thorildsplans gymnasium med 400 platser. 

att  därutöver anföra: 

 

Staden behöver lägga i högsta växeln vad gäller att få fram 

fungerande skolplatser för alla de nyanlända elever som nu 

anländer till Stockholm liksom för att möta elevantalsökningen i 

stort. Detta ställer höga krav på alla inblandade parter och 

förvaltningar i att hitta fungerande lösningar för en bra och 

trygg skolgång för nya och gamla elever. 

 

I mottagandet av nyanlända elever måste staden ägna all sin 

kraft åt att skapa en trygg, meningsfull och kunskapsinriktad 

verksamhet för de nyanlända så att de så snart som möjligt kan 

lära sig språket och påbörja sitt lärande. Det får inte bli tal om 

lösningar som betyder att eleven ”går och drar” eller hamnar i 

ett sammanhang som inte är konstruktivt. Det är skadligt för 

individen, begränsar möjligheterna att starta ett bra liv i Sverige 

och det är destruktivt för samhället i stort om en sådan kultur får 

fäste. 
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Vi ställer oss i sammanhanget kritiska till utbyggnaden av 400 

ytterligare platser på Thorildsplans gymnasium och avvisar 

förslaget i denna del. Att så snabbt bygga ut antalet platser 

riskerar att få negativa effekter på de elever som idag går på 

skolan liksom för de tillkommande eleverna. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 10   

Val av ledamöter och ersättare i utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade för 2016 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden utser 5 ledamöter och 5 ersättare i 

antagningsdelegerade till och med utgången av år 2016. 

Ordinarie ledamöter: 

Eva Köhler (S), ordförande 

Sigrid Rydell Johnsson (L), vice ordförande 

Nassir Abdullahi Ali (S) 

Richard Åkesson (MP) 

Sara Jendi Linder (M) 

Ersättare: 

Minette Kannerberg (S) 

Nina S Elmi (MP) 

Freddy Grip (V) 

John Kåberg (C) 

Christian Carlsson (KD) 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 december 2015, dnr 1.1.1-11091/2015. 

 

Antagningsdelegerade är ett beredande och beslutande organ till  

utbildningsnämnden. Delegerade ska besluta om bland annat 

tidplan för antagning till gymnasieskolan, preliminär och slutlig 

antagning till gymnasieskolan, gymnasiesärskolan och övriga 

allmänna antagningsfrågor som inte är av principiell betydelse.  

 

Kommunfullmäktige väljer varje år ledamöter till stadens 

nämnder, varför nämnderna i sin tur årligen måste utse 

ledamöter till sina utskott och delegationer. 

 

Antagningsdelegerade består av 5 ledamöter och 5 ersättare som 

utses av nämnden för den tid som nämnden bestämmer, dock 

längst till utgången av 2016. Nämnden utser ordförande och 

vice ordförande bland ledamöterna. 

 

Ärenden får avgöras endast om minst tre av ledamöterna är 

närvarande och ense om beslutet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden utser 5 ledamöter och 5 ersättare i 

antagningsdelegerade till och med utgången av år 2016. 

2. Nämnden utser en ordförande och en vice ordförande bland 

ledamöterna i antagningsdelegerade till och med utgången 

av år 2016. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Anvisningar för bidrag till utomstående organisationer 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

anvisningar för bidrag till utomstående organisationer och 

att dessa ersätter Allmänna principer för bidragsgivning till 

ideella organisationer inom utbildningsnämndens 

ansvarsområde antagna den 14 mars 2013, dnr 13-112/491. 

2. Att till 2017 års budget utveckla förslag till anvissningar 

med en ambition om ökad samverkan med utomstående 

organisationer samt en utökad ekonomisk ram. 

3. Att därutöver anföra: 

I arbetet med att förbättra elevernas resultat ser vi en outnyttjad 

potential när det gäller skolans samverkan med det omgivande 

lokalsamhället och föreningslivet. Det finns idag en rad 

organisationer som är intresserade av att hjälpa skolorna att 

fullgöra sitt kompensatoriska uppdrag för att alla elever ska 

klara kunskapskraven och för att utbildningen ska vara 

likvärdig. Det finns också organisationer som tillsammans med 

skolan vill bidra i arbetet med det sociala ansvaret för stadens 

unga och deras utveckling. Sådana initiativ anser vi ska 

uppmuntras och ges förutsättningar att utvecklas över tid.  

 

Det är därför angeläget med förtydligandet av anvisningarna för 

utomstående organisationer när de söker bidrag. Genom beslutet 

ger vi samtidigt utbildningsförvaltningen i uppdrag att till nästa 

års revision av anvisningarna återkomma med utvecklade 

anvisningar med en ambition om ökad samverkan med det 

omgivande samhället och föreningslivet. Vidare önskar vi att en 

sådan revision av anvisningarna ska innehålla 

jämställdhetsaspekter i bedömningen av stöden samt kräva att 

ansökningarna på ett tydligt och strukturerat sätt beskriver hur 

organisationerna ska bidra till elevernas kunskapsutveckling. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 oktober 2015, dnr 2.5.3-9828/2015. 

 

Enligt utbildningsnämndens reglemente ska 

utbildningsnämnden hantera bidrag till organisationer inom 

skolans område. I mars 2013 antog utbildningsnämnden 

allmänna principer för bidragsgivning till ideella organisationer 

inom utbildningsnämndens område. Förvaltningen har sett över 

gällande regelverk och föreslår ett uppdaterat regelverk. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben i samverkan med 

grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen och avdelningen 

för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

anvisningar för bidrag till utomstående organisationer och att 

dessa ersätter Allmänna principer för bidragsgivning till ideella 

organisationer inom utbildningsnämndens ansvarsområde 

antagna den 14 mars 2013, dnr 13-112/491. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamoten Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP) och tjänstgörande ersättaren Freddy Grip (V) 

framlade ett eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) yrkade på återremiss av ärendet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandet om återremiss mot avslag och 

fann att nämnden avslagit yrkandet om återremiss. 

 

Ordföranden ställde det gemensamma förslaget från (S), (MP) 

och (V) mot avslag och förklarade sig finna att nämnden 

beslutat i enlighet med detta. 

 

I den slutliga omröstningen meddelade samtliga ledamöter från 

Moderaterna och Liberalerna att de avstod från att rösta, med 

hänvisning till deras yrkande om återremiss. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut avseende beslutet om återremiss och 

anförde följande: 

 

Utbildningsnämnden har att hantera bidrag till utomstående 

organisationer inom skolans område. Det är bra att 

anvisningarna för bidrag till utomstående organisationer ses 

över med viss regelbundenhet, men förslaget till beslut är 

bristfälligt varför vi yrkar på att ärendet återremitteras. 

 

I förvaltningens förslag till beslut föreslås att "Huvudregeln bör 

vara att stiftelser inte ska kunna tilldelas bidrag", om inte "den 

verksamhet som stiftelsen söker för bedöms som synnerligen 

angelägen för verksamheter inom skolans område". 

Anledningen till att begränsa möjligheten för stiftelser att 
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beviljas bidrag påstås vara stiftelsers ”legala konstruktion med 

bland annat begränsad insyn och medbestämmande”. 

 

Det är dock svårt att se varför icke-vinstdrivande stiftelser, till 

skillnad från ideella föreningar, ska behöva påvisa att den 

verksamhet som stiftelsen söker för är ”synnerligen angelägen” 

för att den ska kunna komma i fråga för kommunens bidrag.  

 

Om det huvudsakliga problemet är stiftelsers legala 

konstruktion, med begränsad insyn och medbestämmande så tål 

att påpekas att insynen och medbestämmandet inte påverkas av 

huruvida stiftelsens verksamhet är ”synnerligen angelägen”. 

 

Vi anser att icke-vinstdrivande stiftelser ska ha samma 

möjlighet som ideella föreningar att få del av 

utbildningsnämndens bidrag, under förutsättning att stiftelsen 

kan påvisa att krav på insyn och medbestämmande kan 

tillgodoses. Det vore beklagligt och oansvarigt att i onödan 

utesluta bidrag till verksamhet och positiva projekt, enbart på 

grund av att initiativtagaren är en stiftelse. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 12  

Mål och myndighet – en effektiv styrning av 

jämställdhetspolitiken, SOU 2015:86 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 110-1676/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

14 december 2015, dnr 1.6.1-10057/2015. 

 

I betänkandet lyfts det fram att kommunerna är centrala aktörer 

för att jämställdhetsmålen ska kunna uppnås och utbildning ses 

som särskilt prioriterat och förtydligas därför i ett av målen. 

Kommunerna lyfts också fram i rollen som arbetsgivare. Vidare 

anser utredningen att jämställdhetsintegrering fortsatt ska vara 

den ledande strategin för att uppnå jämställdhetsmålen och 

förslår därför att programmet för Hållbar Jämställdhet 

återimplementeras.  

 

Utbildningsnämnden ser positivt på de utgångspunkter som 

utredningen har lämnat i sitt betänkande och instämmer i att 

kommunerna är centrala aktörer. Utbildningsnämnden ser också 

vikten i förslaget om att utforma ett särskilt jämställdhetsmål 

med inriktning mot utbildning för att betona relevansen av 

insatser på detta område. Utbildningsnämnden ser positivt på 

förslag om att jämställdhetsintegrering kvarstår som en 

huvudsaklig strategi, att Programmet för Hållbar Jämställdhet 

startas på nytt och att Sveriges Kommuner och Landsting ges en 

mer central roll som kompetensplattform. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  som svar på remissen anföra följande: 

 

Remissvar på betänkandet Mål och myndighet -en effektiv 

styrning av Jämställdhetspolitiken tar upp viktiga aspekter för 

fortsatta arbete av ett mer jämställt samhälle. Bland annat 

åskådliggörs problematiken kring de fortsatta löneskillnaderna 

mellan män och kvinnor, den ojämna fördelningen i 

föräldraledighet samt att kvinnor i mindre utsträckning än män 

idrottar. Trots att det fortfarande kvarstår utmaningar för att 

kvinnor och män ska få lika förutsättningar att uppnå sin 

utvecklingspotential visar än dock rapporten på en delvis positiv 

utveckling de senaste åren.  

 

Under Alliansens tid genomfördes flera reformer som ett led i 

arbetet att öka jämställdheten.  Satsningar som 

jämställdhetsbonus, kvinnors företagande och skattereduktion 

på hushållsnära tjänster har förbättrat förutsättningar för ett 

jämställt föräldraansvar och arbetsliv. Jobbskatteavdraget har 

även gett positiva effekter och förstärkt kvinnors möjlighet till 

en ökad ekonomisk självständighet. 

 

Jämställdhet är ett positivt värde som staden kontinuerligt bör 

arbeta för i samtliga verksamheter. Samtidigt ställer vi oss 

kritiska till förslaget om införandet av en 

jämställdhetsmyndighet. Vi behöver konkreta verktyg, inte mer 

byråkrati. Diskrimineringsombudsmannen, är en myndighet vars 

uppdrag är att främja lika rättigheter och möjligheter samt 

motverka diskriminering oavsett kön, könsidentitet och 

könsuttryck, etnisk tillhörighet, religion eller annan 

trosuppfattning, funktionsnedsättning, sexuell läggning eller 

ålder.  Att införa ytterligare en myndighet med liknanden 

uppdrag riskerar dels att leda till öka byråkrati och ineffektivitet, 

dels är det kostnadskrävande mot bakgrunden att det idag redan 

finns en befintlig myndighet med uppgifter som är densamma. 
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Istället bör jämställdhet integreras i verksamheterna och 

konkreta verktyg bör prioriteras för att motverka ojämna 

skillnader mellan män och kvinnor. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag att lämna ärendet utan eget 

ställningstagande. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till reservationen från Moderaterna. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) anmälde ett ersättaryttrande enligt 

nedan: 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag yrkat: 

 

att  som svar på remissen anföra följande: 

 

Betänkandet berör frågan om jämställdhet mellan kvinnor och 

män, och flera relevanta perspektiv förs fram. Sveriges 

kommuner har exempelvis ett stort ansvar som arbetsgivare när 

det kommer till att kartlägga och bekämpa osakliga 

löneskillnader och diskriminering på arbetsmarknaden.  

 

I betänkandet föreslås att ett särskilt jämställdhetsmål med 

inriktning mot utbildning ska utformas. Jämställdhet mellan 

kvinnor och män ska vara en självklar del av den värdegrund 

som ska genomsyra hela skolans verksamhet och ett särskilt 

jämställdhetsmål med inriktning mot utbildning kan också vara 

positivt, om det utformas på rätt sätt och med rätt utgångspunkt. 

 

För oss kristdemokrater handlar jämställdhet om att både 

kvinnor och män ska bemötas med värdighet och respekt. Det 

handlar också om att alla människor ska ha samma möjlighet att 

utveckla sin person och förverkliga sin potential samt att göra 

egna livsval och forma sin vardag, oavsett kön. Vi ser även stora 

fördelar med en jämnare könsfördelning inom exempelvis 

gymnasieskolans program och inriktningar samt vid svenska 

universitet, men vi vill samtidigt betona att jämställdhet främst 

handlar om lika möjligheter, inte nödvändigtvis om lika utfall 

mellan de stora kollektiven.  

 

Det faktum att ”Mål och myndighet – en effektiv styrning av 

jämställdhetspolitiken, SOU 2015:86” kritiserar den nuvarande 

föräldraförsäkringens utformning är beklagligt och vittnar 

dessvärre om att Jämställdhetsutredningen delvis genomsyras av 

en annan syn på jämställdhet än vår egen. Samtidigt ställer vi 
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oss mycket kritiska till förslaget om att införa en ny 

jämställdhetsmyndighet. Mer behöver göras på området, men vi 

delar inte alls uppfattningen att ytterligare en statlig myndighet 

är vad Sverige behöver för att öka jämställdheten. 
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§ 13   

Kompetensutveckling 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 160-1550/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Att därutöver anföra: 

Vi delar förvaltningens synpunkter om satsningarna på 

kompetensutveckling för lärare och skolledare. Vi vill även 

understryka vikten av att förstärka 

kompetensutvecklingsinsatser riktade till elevassistenterna samt 

åtgärder för ökad kompetens gällande jämställdhetsintegrering 

och mänskliga rättigheter. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 november 2015, dnr 1.6.1-10124/2015. 

 

I remissen från stadsledningskontorets personalstrategiska 

avdelning föreslås att en långsiktig satsning på 

kompetensutveckling ska genomföras i staden. 

Utbildningsförvaltningen välkomnar satsningen utifrån 

förvaltningens behov av kompetensförsörjning och 

kompetensutveckling inom grund- och vidareutbildning, 

specialisering samt inom ledarskapsområdet. Ett ökande 

elevantal och den ökade flyktingströmmen samt kommande 

pensionsavgångar innebär att behovet av kompetensutveckling 

är stort. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamoten Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP) och tjänstgörande ersättaren Freddy Grip (V) 

framlade ett eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma 

yrkandet från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det är viktigt med kompetensutveckling av stadens anställda 

och vi står därför bakom intentionerna i ärendet. 

Kompetensutveckling och vidareutbildning för de anställda är 

en viktig del för att stärka de anställdas kompetens men det är 

också en central del i att erbjuda en attraktiv anställning. 

Däremot anser vi att det måste få vara upp till varje avdelning 

att avgöra vilka behov som föreligger på just den enheten eller 

skolan.  

 

Vi anser att staden, istället för att kompetensutveckla brett, bör 

utgå från den enskildes behov och ta fram individuella 

kompetensutvecklingsplaner i samråd mellan den anställde och 

rektorn. Självklart ska utbildningsnämnden och Stockholms stad 

i sin helhet se till att det finns ekonomiska medel till 

kompetensutveckling av de anställda men vi är dock skeptiska 

till att öronmärka en summa som dessutom ska gå till särskilda 

kompetensutvecklingsinsatser. 
 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) instämde i 

reservationen från Moderaterna och Liberalerna. John Kåberg 

(C) hänvisade därutöver till det särskilda uttalande gemensamt 

från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 14   

Förslag till föreskrifter om ansökan till försöksverksamhet 

med fjärrundervisning 

Svar på remiss från Skolverket, dnr. 2015:1561 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolverket som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 december 2015, dnr 1.6.1-10844/2015. 

 

Sedan den 1 juli 2015 finns bestämmelser i skolförordningen 

(2011:185) och gymnasieförordningen (2010:2039) om att 

fjärrundervisning får anordnas  i moderna språk, modersmål, 

teckenspråk, samiska i sameskolan, integrerad samisk 

undervisning i grundskolan samt för att ge elever 

studiehandledning på modersmålet.  

 

Skolverket har genom förordningen om försöksverksamhet med 

fjärrundervisning (2015:481) fått ett bemyndigande att 

genomföra försöksverksamhet i alla ämnen, trots det som 

föreskrivs i skolförordningen och gymnasieförordningen.  

 

Utbildningsförvaltningen ser positivt på en sådan 

försöksverksamhet och det föreslagna ansökningsförfarandet 

och tillstyrker därmed förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med ledningsstaben.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolverket som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 1/2016 

Sida 29 (29) 

2016-01-14 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 15   

Övriga frågor 

Följande skrivelser lämnades in till nämnden: 

 

Skrivelse från Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna om ”mottagande av nyanställda, studenter 

och vikarier” 

 

Skrivelse från Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna om ”sexuella trakasserier i skolan”. 

 

Skrivelserna lämnades in till förvaltningens för beredning. 


